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LISTOPAD – PROSINEC

Cena 15,- Kč

Sázení lípy před základní školou foto Matěj Holub
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Zprávy z radnice

Úvodník starosty

Dobrý den všem čtenářům, dnes zejména čtenářům-občanům-voličům. 
Tento úvodník je prvním úvodníkem v novém volebním období a další 
čtyři roky povede město nové zastupitelstvo. 

Rád bych poděkoval odcházejícímu zastupitelstvu za vše, co se podaři-
lo za celé funkční období udělat, nebylo to často jednoduché, ale myslím, 
že naše město je díky tomu opět o něco lepším místem pro život. Každý 
ze zastupitelů k tomu výsledku přispěl a je dobré zrekapitulovat, co je od 
roku 2014 v našem městě nového: 

• Splacen úvěr za 1. etapu Lokálky – město nyní nic nedluží.
• Postavena Lokálka II. etapa – dalších šest pozemků pro RD.
• Byl opraven a zateplen úřad.
• Došlo k úpravě koupaliště.
• Hasičům slouží repasovaná Tatra 815.
• Podařilo se zajistit lékaře pro dospělé.
• Dokončeny vrty na vodu v Benešově, Stříteži, a dnes i na Rytově.
• Opravena Svatavská ulice.
• Postaveno nové hřiště u mateřské školy.
• Opraven chodník před železářstvím.
• Byla koupena sokolovna.
• Opraven kostel v Dobešově.
• Kompletně opraven vodovod ve Stříteži, včetně nového vodojemu.
• Opravena škola v Benešově.
• Koupen lihovar.
• Pořízen nový traktor pro TJ Sokol.
• Upraveno parkoviště kolem ZD a postaven chodník na Pršín.
• Byl dokončen projekt na opravu náměstí a získáno stavební povolení. 

Zůstatek na účtech města je přibližně 18 milionů korun a je připraven 
úvěr ve výši 20 milionů, máme tedy peníze na rekonstrukci náměstí. 
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Určitě to není výčet úplný, ale důležité investice nebo skutečnosti v něm 
zahrnuty jsou. Teď už bude na nových zastupitelích, aby znovu zkusili 
o naše město pečovat co nejlépe. 

Přejme si, aby ten úvodník v roce 2022 mohl začít podobně naplněným 
poděkováním.   Bc. Jan Brožek

Rekapitulace usnesení ze zasedání
Zastupitelstva města Černovice

konaného dne 19. září 2018

Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
• ZÁMĚR prodeje pozemků číslo 2085/21, 2085/22, 2085/23, 2085/24, 

2085/25 v k.ú. Černovice u Tábora, za podmínky současného nákupu 
pozemků číslo 2085/28, 2085/29, 2161/5, 2161/6, 187/4, 187/7 a 192/2 
v k.ú. Černovice u Tábora

• realizaci veřejného osvětlení v Benešově dle nabídky fi rmy ELPE ze 
dne 8. 8. 2018

• 1) prodej pozemku p. č. 2200/6 v k.ú. Černovice u Tábora (tj. parcela 
č. 21 v projektu LOKÁLKA) do spoluvlastnictví XXXX a XXXX, za 
cenu v místě obvyklou 350,- Kč/m2,

 2) zřízení předkupního práva pro město Černovice a ujednání výhrady 
zpětné koupě při prodeji pozemku p. č. 2200/6 v k.ú. Černovice u Tábo-
ra dle bodu 1 tohoto usnesení

• prodej pozemku p. č. st. 93/2 v k.ú. Černovice u Tábora manželům 
XXXX za cenu 50,- Kč/m2

• ZÁMĚR prodeje pozemku p. č. 2200/31 v k.ú. Černovice u Tábora
• příspěvek ve výši 14.000,- Kč na nákup dresů pro oddíl házené
• pořízení herního prvku pro děti do Benešova (kolotoč) v ceně do 

40.000 Kč
• výpověď nájemní smlouvy na část pozemku p. č. 1310/1 v k.ú. Dobešov 

u Černovic mezi městem Černovice a manžely XXXX ze dne 27. 5. 2003
• výpověď nájemní smlouvy na dvě části pozemku p. č. 1310/1 v k.ú. Dobe-

šov u Černovic mezi městem Černovice a p. XXXX ze dne 30. 5. 2018
Zastupitelstvo města Černovice ruší:
• své usnesení č. 177/06 ze dne 13. 9. 2006
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Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
• informace starosty o přípravě výběrového řízení na rekonstrukci Marián-

ského náměstí
• zprávu starosty o veřejném projednání územního plánu
• rozpočtová opatření číslo 12, 13, 14 a 15
• zápis z kontroly kontrolního výboru ze dne 17. 9. 2018
Zastupitelstvo města Černovice odkládá:
• rozhodnutí o zařazení oddílu házené do velkých aktivit v programu na 

podporu činnosti s mládeží

Rekapitulace usnesení ze zasedání
Zastupitelstva města Černovice

konaného dne 3. října 2018

Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
• pořadí žadatelů pro nabídnutí uvolněného bytu v č.p. 740: 1. XXXX, 2. 

XXXX, 3. XXXX, 4. XXXX
Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
• informaci starosty o přípravě výběrového řízení na rekonstrukci Marián-

ského náměstí
• zápis z kontroly fi nančního výboru dne 26. 9. 2018
Zastupitelstvo města Černovice odkládá:
• projednání žádosti ZAKE s.r.o. o poskytnutí materiálu na opravu komu-

nikace na některé z příštích jednání zastupitelstva

Přehled usnesení z ustavujícího zasedání
Zastupitelstva města Černovice konaného

dne 31. října 2018

Usnesení č. 144/18:
Zastupitelstvo města Černovice volí tříčlennou mandátovou a volební ko-
misi pro ustavující zasedání Zastupitelstva města Černovice ve složení:



5

předseda: František Průša
členové: Jaroslav Bůžek, Ing. Jan Tíkal

 
Usnesení č. 145/18:
Zastupitelstvo města Černovice určuje:
1. podle § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích, že pro výkon funkce sta-

rosty bude člen Zastupitelstva města Černovice uvolněn
2. počet místostarostů: 1, pro výkon funkce místostarosty nebude člen 

Zastupitelstva města Černovice uvolněn
3. volba starosty a místostarosty bude provedena tajným hlasováním

 
Usnesení č. 146/18:
Zastupitelstvo města Černovice volí starostu města Černovice: Bc. Jan 
Brožek.
 
Usnesení č. 147/18:
Zastupitelstvo města Černovice volí místostarostku města Černovice:
Václava Šenoltová.
 
Usnesení č. 148/18:
Zastupitelstvo města Černovice stanovuje:
1. odměny za výkon funkce neuvolněným členům Zastupitelstva města 

Černovice v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o ob-
cích, a nařízením vlády ČR č. 318/2017 Sb. v platném znění, takto:

 a) místostarosta: měsíční odměna ve výši 3.500,- Kč
 b) předseda výboru / komise: měsíční odměna ve výši 1.000,- Kč
 c) ostatní členové zastupitelstva: měsíční odměna ve výši 1.000,- Kč. 
  Odměna bude poskytována od 1. 11. 2018. V případě nástupu ná-

hradníka na uprázdněný mandát člena zastupitelstva bude odměna 
poskytována ode dne složení slibu. V případě změn v obsazení jed-
notlivých funkcí bude odměna poskytována ode dne zvolení do pří-
slušné funkce.

2. v souladu s § 74 odst. 1 zákona o obcích neuvolněnému členovi Zastu-
pitelstva města Černovice, který je oprávněn k přijímání projevu vůle 
snoubenců, že spolu vstupují do manželství, zvýšení odměny o 300,- 
Kč za jeden obřad, v souhrnu za kalendářní měsíc maximálně ve výši 
2.000,- Kč.
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Výsledky voleb do zastupitelstva města Černovice 
konaných ve dnech 5. a 6. října 2018

Počet
volených 

členů zastu-
pitelstva

Voliči
v seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky Platné hlasy

9 1 404 818 58,26 816 6 956

Kandidátní 
listina
číslo

Kandidátní 
listina
název

Hlasy abs. Hlasy v % Počet
kandidátů

Počet
mandátů

1 Hasiči pro 
Černovicko 2 644 38,01 9 4

2 ANO 2011 1 752 25,19 9 2
3 KDÚ-ČSL 653 9,39 9 1
4 ODS 1 106 15,90 9 1

5
SOKOL 

ČERNOVI-
CE

801 11,52 9 1

Kandi-
dátní 
listina
číslo

Kandidátní 
listina 
název

Kandi-
dát po-
řadové 

číslo

Kandidát 
příjmení, jméno

Kan-
didát 
věk

Hlasy 
abs.

Hlasy 
v %

Pořadí 
zvole-

ní

1 Hasiči pro 
Černovicko 2 Průša František 42 398 15,05 1

1 Hasiči pro 
Černovicko 1 Brožek Jan Bc. 38 371 14,03 2

1 Hasiči pro 
Černovicko 6 Řeháček Jaroslav 59 338 12,78 3

1 Hasiči pro 
Černovicko 3 Vyhnálek Petr 39 306 11,57 4

2 ANO 2011 2 Michálek Josef 
Mgr. et. Mgr. Bc. 43 297 16,95 1

2 ANO 2011 1 László Pavel 33 265 15,12 2
3 KDU-ČSL 1 Šenoltová Václava 63 144 22,05 1
4 ODS 1 Kovanda Petr Ing. 59 197 17,81 1

5
SOKOL 

ČERNOVI-
CE

1 Tíkal Jan Ing. 38 212 26,46 1
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Poděkování za hlasy uskupení
HASIČI PRO ČERNOVICKO

Dovolte nám zde poděkovat za obrovskou důvěru, kterou dostala 
kandidátka HASIČI PRO ČERNOVICKO v těchto volbách, v zastu-
pitelstvu zasednou 4 hasiči z této kandidátní listiny – Jan Brožek, 
František Průša, Petr Vyhnálek a nově (možná spíše staronově) 
i Jaroslav Řeháček. Celkem jsme od voličů dostali 2644 hlasů. Ve-
lice si vaší důvěry vážíme a budeme se i nadále snažit, aby naše 

město i všechny jeho části prosperovaly. 
Jan Brožek, František Průša, Petr Vyhnálek, Jiří Hrubý, Matěj Holub, 

Jaroslav Řeháček, Jiří Vít, Robert Buš a Josef Dvořák

Poděkování
Vážení spoluobčané, po letošních volbách, do kterých jsem z ča-
sových důvodů již nekandidoval, skončil po osmi letech můj man-
dát zastupitele města Černovice. Po čtyřech letech jsem též skon-
čil ve funkci místostarosty. Proto bych rád touto cestou poděkoval 
všem, se kterými jsem v uplynulém období mohl spolupracovat. 
Zvláště bych rád poděkoval administrativním a technickým za-
městnancům městského úřadu a v neposlední řadě také kolegům 
zastupitelům. Michal Charvát

Poděkování KDU-ČSL
Kandidáti za KDU-ČSL děkují všem svým voličům za jejich hlasy. 
I když jsme získali jen jeden mandát v Zastupitelstvu města Čer-
novice, doufáme, že naši voliči budou se svou volbou spokojeni. 

Václava Šenoltová
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V Černovicích proběhla v neděli 28. října 2018
oslava 100. výročí založení Československé republiky.

Oslavu doprovodil svým zpěvem pěvecký sbor Slavík z Pacova.
Foto Matěj Holub



9

Pozdrav u příležitosti oslav 100 let vzniku 
Československé republiky

V těchto dnech se na různých místech naší země konají oslavy 100 let 
vzniku Československa, státu, kde po dlouhých letech se i na ofi ciálních 
úřadech mohlo mluvit jazyky našich národů. Před sto lety to byla doba 
plná očekávání a nadějí v lepší budoucnost. Nechci zde hodnotit historii, 
na to jsou odborníci. Přiznám se, že jsem to původně tak trochu chtěl. No, 
pak mě napadla jedna hezká píseň, kterou všichni dobře známe a kterou 
nazpívala paní Marta Kubišová. Píseň se jmenuje Modlitba pro Martu. 
Slovy této písně bych nám všem chtěl popřát: 

„Ať mír dál zůstává s touto krajinou. Zloba, závist, zášť, strach a svár, 
ty ať pominou, ať už pominou. Teď když tvá ztracená vláda věcí tvých 
zpět se k tobě navrátí, lide, navrátí. Z oblohy mrak zvolna odplouvá a kaž-
dý sklízí setbu svou. Modlitba má ta ať promlouvá k srdcím, která zloby 
čas nespálil jak květy mráz, jak mráz.“

A aby mír mohl zůstat s touto krajinou, pokusme se zamyslet i nad ná-
sledujícími slovy, která napsal před dvěma tisíci lety, kdy žil na této zemi 
jeden muž jménem Pavel z Tarzu. Obyvatelům města Korint napsal slova 
známá jako Velepíseň na lásku. 

Dovolte mi je trochu parafrázovat, aby nám všem pomohla být alespoň 
o trochu lepšími. Kdybychom mluvili jazyky lidskými i andělskými, ale 
neměli lásku, budeme jako znějící kov a cimbál zvučící. Kdybychom měli 
dar prorokovat, rozumět všem tajemstvím, ovládali všecko, co se může 
vědět, a víru měli v nejvyšší míře, takže bychom hory přenášeli, ale nemě-
li lásku, nebyli bychom ničím. A kdybychom rozdali všechno, co máme, 
a pro druhé do ohně skočili, ale neměli lásku, nic nám to neprospěje. Buď-
me proto shovívaví, dobrosrdeční, nezáviďme, nevychloubejme se, nena-
dýmejme se, nedělejme, co se nepatří, nemysleme jen a jen na sebe, neroz-
čilujme se, zapomínejme, když nám někdo ublíží, mějme zármutek, když 
se dělá něco špatného, ale radujme se, když lidé žijí podle pravdy. A proto 
ať mír dál zůstává s touto krajinou a s námi všemi. 

Myslím na vás na všechny a všem ze srdce žehnám 
P. Augustín Ján Grambal, O. Praem. – duchovní města  
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Pozvání na vánoční bohoslužby

Na Štědrý den v pondělí 24. prosince se sejdeme na „půlnoční bohosluž-
by“ v Černovicích ve 20.00 hod. Další den oslavíme slavnost Narození 
Páně na mši svaté v 8.00 hodin. Ve středu 26. máme „koledu“, svátek sv. 
Štěpána, prvomučedníka. Bohoslužba bude v Černovicích v 8.00 hod. 
V neděli 30. prosince si připomeneme, že Boží Syn se narodil v rodině 
svátkem Svaté Rodiny v Černovicích v 8.00 hod., na mši svaté s obnovou 
manželských slibů a žehnáním rodin. V pondělí 31. prosince poděkujeme 
Pánu Bohu za uplynulý rok mší svatou se svátostným požehnáním v Čer-
novicích v 18.00 hod. Nový rok začneme slavností Matky Boží Panny 
Marie v úterý v Černovicích v 8.00 hod. 

Jako každý rok i letos bude k dispozici „Betlémské světlo“ v kostele 
v Černovicích v sobotu 22. 12. 2018 během akce na náměstí a na Štědrý 
den v pondělí 24. 12. od 10.00 hod. do 12.00 hod.
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Adventní zamyšlení

Adventním obdobím vstupujeme do nového liturgického roku, Je to čas 
přípravy na Vánoce. Je to čas, když si uvědomujeme, že dostáváme od 
Boha „nový čas“ na naplnění svého života, který je ukryt v Bohu. Pod-
zimní čas, doprovázen melancholickou náladou, nám má pomoci k pře-
mýšlení nad svým životem, stylem a zároveň k zlepšení našeho duchov-
ního života. Advent nám nabízí čas, kdy máme rozjímat nad Boží láskou, 
která nám zrodila Spasitele světa. 

Advent je dobou mnohého očekávání. Toto období není jenom, i když 
jsme na to zvyklí, obdobím shánění se po různých věcech a sladkých po-
citech. Je mnoho příležitostí, ve kterých můžeme znova a znova projevo-
vat naši lidskost vůči těm, kteří to potřebují, nebo jsou v jakékoliv nouzi. 
Měli bychom se v tomto období vědomě angažovat jako křesťané. Měli 
bychom si uvědomit, co to znamená, že: Bůh je solidární s lidmi. Bůh se 
nechová povýšeně. On se sklání k člověku. Není to pod jeho úroveň, pod 
jeho důstojnost. Bůh se odvážil sestoupit do života lidí. Žil jako my, jako 
člověk nám byl ve všem podobný. Když chceme vědět, jak přichází Bůh, 
pak se nesmíme dívat nahoru, musíme se dívat dolů. Tam dole je Bůh. 
Bezmocný, ale milující, přicházející úplně zezdola. Nedělá to proto, aby 
to měl lehčí, když chce pochopit člověka, nebo proto, aby se přizpůsobil. 
Ale dělá to proto, že mu na světě záleží, že mu záleží na záchraně světa, že 
nechce nic a nikoho zatratit. Z jeho narození proto nesmíme dělat jenom 
zbožnou idylu. Čas do Vánoc je zvláště časem konkrétní pomoci. Je ča-
sem, ve kterém je zapotřebí naplnit svá srdce dobrotou a láskou. Je časem 
vykročení na cestu dobroty, na cestu světla, i s naší činorodostí a tichem, 
které patří k tomuto času, i s dárky. Starostlivě ukrytým do Štědrého ve-
čera, s našimi přáními i očekáváními, s naší nouzí i tajnou bídou našeho 
srdce a těla. S našimi rodinami a přáteli – i s našimi nepřáteli. 

Požehnaný advent i milostivé a požehnané svátky narození našeho Pána 
a pokoj Boží ve vašich rodinách vám upřímně přeje

Váš P. Augustín Ján Grambal, O.Praem.
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Zprávy ze základní školy

Začátek školního roku na ZŠ a MŠ Černovice
Prázdniny uběhly jako voda a v pondělí 3. září 2018 začal na ZŠ a MŠ 

Černovice nový školní rok. Do první třídy nastoupilo 21 prvňáčků, kte-
ré slavnostně přivítal starosta města pan Jan Brožek společně s ředite-
lem školy panem Robertem Štefánkem. Základní školu letos navštěvu-
je v devíti třídách 167 žáků, ve škole vyučuje 13 učitelů, kterým pomáhá 
již sedm asistentů pedagoga. O provoz školy se stará osm provozních za-
městnanců. Mateřskou školu letos navštěvuje 64 dětí, vyučuje zde pět uči-
telek společně se dvěma asistentkami pedagoga. V novém školním roce 
přejeme všem žákům hodně studijních úspěchů, rodičům a pedagogům 
pak hodně trpělivosti s dětmi. 

Mgr. Robert Štefánek, ředitel školy

Římské legie
Dne 14. září navštívil školu divadelní spolek Pernštejni. Tentokrát to 

bylo s představením z doby Říma. Předvedli, do čeho se Římané oblékali, 
jaké měli zvyky, ale hlavně, jak bojovali. Viděli jsme nejrůznější zbraně, 
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vyzkoušeli jsme si „želvu“, dokonce jsme byli svědky opravdového sou-
boje.

Myslíme, že se to všem líbilo. Pořad byl zajímavý i zábavný.
Lenka, Kristýna, Tereza – 7. třída

Medová snídaně
Dne 18. září se uskutečnil na naší škole projekt ministerstva zeměděl-

ství Medová snídaně. Cílem bylo informovat děti MŠ a 1.-3. ročníku ZŠ 
o včelařství, o významu chovu včel pro zemědělství. Zatímco děti jedly 
chleba s máslem a medem, absolvovaly zábavně naučnou přednášku zku-
šeným včelařem.

  Mgr. Marie Jiráková

Tonda Obal na cestách
Základní školu navštívili dne 24. září lektoři společnosti EKO-KOM 

s pojízdnou výstavou Tonda Obal na cestách. Na akci se žáci jednotlivých 
ročníků dozvěděli, jak, kam a proč se odpad třídí a co se z něj vyrábí. Na 
tabuli jim bylo promítnuto přehledné znázornění jednotlivých koloběhů 
odpadu. Výstava obsahovala hru, ve které si děti samy vyzkoušely třídění 
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do kontejnerů různých barev. Dále se podívaly na vzorky recyklovaných 
materiálů.

  Mgr. Marie Jiráková

Malá kopaná 
Dne 25. září se zúčastnili žáci naší ško-

ly okresního kola v malé kopané. Turnaj 
se odehrál za účasti 12 škol okresu na 
hřišti Pod Kalvárií v Pelhřimově. 

Ve skupině nejdříve narazili kluci na 
ZŠ Pacov, pozdějšího vítěze. Po bojov-
ném výkonu jsme prohráli 1 : 4, když je-
dinou branku vstřelil za stavu 0 : 2 J. Klí-
ma. Poté jsme remizovali se ZŠ Krásovy 
domky Pelhřimov 1 : 1, branku vstřelil 
T. Hadrava. V posledním utkání skupiny 
přišla nešťastná prohra 1 : 2 se ZŠ Hor-
ní Cerekev. Po výborném začátku a gólu 
P. Matkovského jsme vedli 1 : 0, po celý 
zápas jsme byli lepším týmem, ale branková konstrukce zabránila vstřele-
ní další branky. Soupeř dvěma šťastnými góly výsledek dokázal otočit. Ze 
skupiny postoupil pouze vítěz do fi nálové skupiny. Na nás, díky horšímu 
skóre, zbylo čtvrté místo ve skupině. Turnaj odehráli tito žáci – brankář 
V. Dvořáček, v poli T. Hadrava, P. Matkovský, J. Klíma, J. Hromadník, T. 
Pravda, P. Lazar, L. Vaníček, V. Filípek.

Děkujeme všem zúčastněným za vzornou reprezentaci školy a přejeme 
hodně úspěchů v dalších sportovních soutěžích.

 Mgr. Josef Hadrava

Sázení pamětní lípy u ZŠ
Ve středu 26. září se před základní školou konalo slavnostní vysazení 

pamětní lípy jako připomenutí 100. výročí založení republiky. Ke koře-
nům stromu byla vložena pamětní schránka se vzkazy a obrázky od dětí. 
Jako doprovodný program se uskutečnil koncert ZUŠ Černovice a Černo-
vické dechovky. Žákům a učitelům jednotlivých tříd byly předány infor-
mace k zasazení „třídních lip“ v jednotlivých částech města.

 Mgr. Marie Jiráková
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Dopravní výchova
Ve čtvrtek 27. září se vydala 4. třída do Pelhřimova na dopravní výcho-

vu. Žáci se učili dopravní značky i různé dopravní situace a jezdili na do-
pravním hřišti. Teď je čeká příprava ve škole. Druhá část dopravní výcho-
vy proběhne na jaře.   Mgr. Martina Hovorková

Minimální preventivní program
V prvních čtrnácti dnech tohoto školního roku proběhla akce Minimál-

ního preventivního programu s názvem Prvňáčkov. Starší žáci pomáhali 
prvňáčkům v hodinách matematiky, ateliéru nebo tělocviku. Paní učitel-
ka z první třídy potom obodovala, jak přínosná byla jejich pomoc.

Ve středu 10. října se uskutečnila ve školní jídelně akce Odpoledne plné 
(nejen) deskových her. Zúčastnilo se 41 dětí a také několik rodičů a praro-
dičů. Hrálo se pexeso, deskové hry, skládali jsme puzzle i stavebnice. Od-
poledne bylo velmi příjemné a naučili jsme se spoustu nových her. Účast 
žáků jednotlivých tříd byla bodována do celoroční soutěže Minimálního 
preventivního programu.   Mgr. Martina Hovorková
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Firma Bluetech s.r.o, Žižkova 596, 395 01 Pacov
Přijme do pracovního poměru:

SVÁŘEČE A OBRÁBĚČE KOVŮ
MONTÁŽNÍ PRACOVNÍKY

LAKÝRNÍKY
vyučení  nebo praxe ve strojírenském oboru vítána

Nástup možný ihned!  Volejte  na tel. číslo  565 413 446 (602 618 599) 
nebo přijďte na osobní schůzku.

Představíme vám moderní, strojírenskou fi rmu exportující výrobky
do celého světa.

Tomu odpovídají naše požadavky i zajímavé ohodnocení
pro vás vč. mnoha benefi tů!
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85 let Černovické dechovky

Bylo to někdy v polovině 30. let minulého století (asi 
v r. 1933), kdy dobešovský soukromý zemědělec, p. Fer-
dinand Krejčí z menších kapel na Černovicku založil na 
větší hudební akce velkou dechovku, Černovickou de-
chovku. Možná, že to bylo na slavnostní otevření/zahá-
jení provozu, právě dokončené výstavby černovické so-
kolovny (tato informace nemusí být pravdivá, je to jen 

autorova fi kce k připomenutí faktu, že naše sokolovna byla v r. 1933 do-
končena a má také 85. výročí).

Skutečností je, že cca od poloviny 30. let má p. Krejčí licenci kapelníka 
k řízení Černovické dechovky. Tato velká dechovka se zapojovala do spo-
lečenského dění na Černovicku i ve vzdálenějším okolí. O tom vypovídá 
kronika, četné fotografi e, vzpomínky pamětníků, novinové články i ně-
které publikace. Jak šel čas, tak se vedení Černovické dechovky ujímali 
další poctiví, svědomití a schopní muzikanti. Byli to Antonín Lippert – 
učitel, František Sviták – účetní, Jiří Kukačka – prodavač a do 11. prosin-
ce 2017 Josef Záhora – býv. zemědělec ze Zoubku u Křeče.

Černovická dechovka pokračuje dál. Letos kapela absolvovala 30 roz-
manitých akcí (14 koncertů, 3 festivaly – Zruč n. Sázavou, Bechyně, Lom-
nice n. Lužnicí, 8 pohřbů, 3 jiné akce a 2 zahraniční zájezdy – švýcarský 
Biglen a slovenská Bošáca). Závěr letošní sezóny bude už tradiční, hraní 
vánočních koled v okolí a v neděli 23. prosince večer na černovickém ná-
městí.

Naši dechovku tvoří cca 15 lidí. Zpěv a konferování mají na starost Mi-
loslav Vyhnálek, Jarmila Kořínková a Hana Svitáková, občas zpívá i malý 
Honzík Kořínek. Bicí soupravu ovládá Stanislav Hlinák, občas i Franti-
šek Jareš. Tubu ev. heligon hraje Pavel Záhora nebo David Svatoň. Kla-
rinety pískají Miroslav Valek a Jiří Míka. Baskřídlovky hraje Vladislav 
Markvart a Jarmila Kořínková nebo Pavel Záhora. Doprovod. trubky/
trombony jsou v rukách Otakara Brychty, Jana Duška a Jiřího Záhory. 
Křídlovky hrají Petr Dětský (umělecký vedoucí), Jiří Dušek, Václav Liš-
ka a Jaroslav Řeháček. Protože se často stává, i když máme jakousi za-
stupitelnost, že ne všichni se mohou z různých důvodů akce zúčastnit, tak 
musíme shánět výpomoc. Letos pomáhali pánové František Hejda, Robert 
Buš, Michal Mareš, Petr Vyhnálek, Jindřich Šašek, Vladimír Novák, Ště-
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pán Tůma a další. Touto cestou bych jim chtěl ještě jednou poděkovat za 
jejich ochotu.

Bohužel věkový průměr máme u kapely asi 50 let. Rádi uvítáme v na-
šich řadách mladší zájemce, aby si přišli s námi „na zkoušku“ zahrát. 
Pravidelné zkoušky jsou v pátek od 20 hod. (v zimním čase od 18 hod.) 
v muzikantské zkušebně v Černovicích u kostela. Trochu smutné je, že 
Černovickou dechovku tvoří jen pět Černováků, ostatní dojíždí z blízké-
ho okolí a tři dokonce až z Prahy.  

J. Řeháček

Foto Popis Adresa Kontakt cena
Město Černovice nabízí 

k prodeji parcely pro 
rodinné domy. 

Parcely od 720 do 1200 m2, 
přípojky vody, elektřiny, 

kanalizace a plynu, 
asfaltová silnice. 

Východní 
část 

Černovic 
ve směru 

od Svatavy/
Věžné

Podatelna města 
Černovice

Mariánské náměstí 
718 394 94 Černovice

posta@mestocernovice.cz
565 492 102

350 Kč /m2, 
pokud dojde 
ke kolaudaci 

stavby do 3 let 
od prodeje, pak 

250 Kč/m2.

Prodej stavebních parcel
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Zprávičky z mateřské školičky

Opět nám začal nový školní rok. Celé září se děti seznamovaly, zejmé-
na ty nejmladší, s novým prostředím, poznávaly nové kamarády, hračky 
a hry i paní učitelky. V tomto školním roce je zapsáno do mateřské školy 
64 dětí, 19 do 1. třídy, 18 do 2. třídy a 27 do 3. třídy (z toho 21 dětí plnící 
povinnou předškolní docházku).

Opékání buřtíků
Ve čtvrtek 27. září oslavily děti z 3. třídy příchod podzimu šipkovanou, 

při které plnily různé úkoly. Na konci putování hledaly děti poklad se 
sladkou odměnou a společně si opekly voňavý buřtík. Děti z 1. a 2. třídy 
si opekly buřtík o týden později ve čtvrtek 4. října před budovou školky 
a dopoledne si zpestřily různými hrami a soutěžemi v přírodě.

Plavání
Předškoláci stejně jako vloni od konce září pokračují v kurzu plavání 

v plaveckém bazénu v Pelhřimově. Malí plaváčci absolvují celkem pět 
lekcí plavání, při kterém se seznamují s vodou a hrají různé hry. Dětem se 
ve vodě moc líbí a dělají opravdu velké pokroky.
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Medová snídaně
V úterý 18. září se děti z celé MŠ zapojily do projektu ministerstva ze-

mědělství „Medová snídaně“, kterou zajišťují odborníci z řad Českého 
svazu včelařů. V rámci tohoto projektu dostaly děti k snídani chléb s más-
lem a medem. Během snídaně absolvovaly děti zábavně-naučnou před-
nášku o zdravém životním stylu, do něhož snídaně jednoznačně patří, 
o významu včelařství a chovu včel pro zemědělství. Dětem bylo názorně 



22

předvedeno, jak vypadá včela, jaká jsou vývojová stádia včely, jak to vy-
padá v úlu, přístroje na medování, mohly si zblízka prohlédnout živé vče-
ly v krabičce s plástvemi a na závěr si také mohly prohlédnout a vyzkou-
šet obleky a pomůcky k výrobě medu. Dětem se přednáška moc líbila.

Sázení lípy
V úterý 9. října vysadily společně všechny děti z mateřské školy v rám-

ci oslav 100 let založení republiky památeční lípu. Lípu jsme zasadily na 
hřišti před mateřskou školou. Děti se ochotně zapojily do jejího usazení 
do předem vykopané jámy a s velkou vervou ji zasypávaly hlínou, udusá-
valy a zalévaly. Doufáme, že jsme lípu zasadili správně. Pravidelně ji cho-
díme kontrolovat a zalévat. Přejeme naší lípě dlouhý a košatý život…

Sbírání přírodnin
Každoročně se zapojujeme do sběru kaštanů a žaludů, aby v zimě měla 

zvířátka v lese něco dobrého na zub. Sběru jsme se věnovaly především 
na vycházkách, ale některé děti nosily i kaštany a žaludy z domova. Spo-
lečnými silami jsme nasbírali 450 kg přírodnin. Děkujeme všem, kteří se 
zapojili, především rodičům malých sběračů.

Za MŠ Mgr. Kamila Pařízková
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Černovičtí právní poslové neboli poslové práva 
rychtářského

Jan Vyhlídka v Lexikonu nedotknutelných (Nakladatelství Sperát Brno 
2013) se pokusil zmapovat rody a pohyb těchto osob, které tvořily uzavře-
nou skupinu lidí opovrhovaných, ale svobodných, to jest nepoddaných, 
kteří se směli stěhovat bez svolení vrchnosti a být najímáni k veřejné služ-
bě. Tedy chytat a trestat podle „práva rychtářského“ zločince (biřici) či 
nebezpečná zvířata a mršiny (pohodní). Často byly obě funkce sloučeny 
a nositelé se úředně nazývali právními posly. Na internetových stránkách 
francouzského exulanta Josefa Vaňka byla už předtím uveřejněna rozsáhlá 
genealogie pohodných v Rakousku, Německu a Čechách. Černovice jsou 
uváděny se sídlem pohodného v Chrastí u Hojavy (to bylo místo pod Sva-
tavou, později zvané Chrást) a jmenováno je asi deset pohodných. Lexi-
kon nedotknutelných i internetové stránky Jaroslava Šefčíka, nazvané Hr-
delní právo, doplnily řadu pohodných a upřesnily řadu biřiců, předchůdců 
městských policajtů. Po znovuprostudování matrik Černovic a okolí jsem 
některé údaje ze všech tří pramenů časově seřadil a upřesnil. Ukázalo se, 
že černovičtí pohodní byli uváděni nejen v Chrástu, ale i v Lidmani, Hoja-
vě, Bohutíně a přímo ve městě v domě č. 105 (dle staršího číslování č. 94). 
Už roku 1683 se v Černovicích vdala jako vdova po předchozím právním 
poslu Jiříku Dubským Justina za Jana Dohnala, taktéž právního posla. Ve 
stejném roce byl biřicem Daniel Clabr (snad vyslovovaný Klábr), žena-
tý s Ludmilou. V Černovicích se jim roku 1687 narodil syn Václav Meli-
char. Roku 1693 Daniel Pražák, ženatý s Marií, měli tehdy dceru Terezii. 
A 16. října 1697 zemřel právní posel Melichar, v březnu 1711 „stará po-
slová Anna“ a v říjnu 1712 dcerka právního posla Jiříka. Rovněž v květnu 
1730 zemřelo „malé dítě František“ černovickému právnímu poslu. Pří-
jmení těchto čtyř se nezachovala. Dalšími biřici byli roku 1724 Josef Do-
hnal (zde narozena dcera, starší syn Václav „povýšil“ do Bechyně), 1730 
Jakub Polák (narozen syn Jan), 1733 Jan Edda a 1745 Josef Eder (oběma 
se tehdy narodily děti a Eder byl též pohodný). Roku 1735 je v matrice za-
znamenán pohodný František Josef Pušil, roku 1743 latinsky jmenovaný 
Pesel a Vyhlídkou uváděný jako Posel. Dál Jiří Lípa, jehož zařadil Vaněk 
také k pohodným. Podle příjmení pravděpodobně pocházel z táborského, 
pelhřimovského nebo německobrodského katovského rodu. S manželkou 
Voršilou se mu zde narodily dcery v letech 1744 a 1747. Kolem roku 1753 
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biřicoval Jan Zelinger (tehdy se stal otcem, a možná týž je uveden špatně 
čitelně jako Jan Eislinger coby dráb v matrice roku 1760). Dalším pohod-
ným byl Alexander Berger a jeho synové Josef (narozený 1775 v Chrástu, 
nazýván též Berka) a Ondřej. Ten byl roku 1798 jako černovický pohod-
ný svatebním svědkem. V Černovicích byli asi současně či střídavě po-
hodnými Antonín Erneker v letech 1773–1780 a roku 1775 Jan Spindler 
(ženatý toho roku v Černovicích s Kateřinou Hemmerovou), 1779 Jakub 
Khelner a 1797–1800 František Hemer, ženatý s Marií Magdalenou Zell-
nerovou. V Chrástu č. 36 se jim narodili dva synové. Jan Červíček je psán 
sluha či dráb v letech 1773–1778, v prvním uvedeném roce se narodil i ze-
mřel syn a on sám zemřel v březnu 1778 čtyřicetiletý, vždy v č.105. Čer-
víčkova dcera Rozálie se vdala 1787 v Chýnově za Matěje Licehammera, 
pohodného ve Mlýnech, který se v Černovicích už roku 1781 prvně ženil 
s Rozálií Dohnalovou a za svědka byl tehdejší černovický pohodný (1779–
1782) Jan Zellner. Roku 1780 je zaznamenán další biřic Josef Dohnal (při-
šlý z Pacova), 1786 Matěj Licehammer (chybně čtený Vyhlídkou Niezen-
hamer, odešel do Mlýnů a Chýnova) a 1789 Ignác Dohnal (toho roku žena 
Marie porodila stejnojmennou dceru). V letech 1784–1809 byl podle ma-
trik právním poslem Ignác Habich, ženatý s Annou Spindlerovou. Měli 4 
dcery a manželka zemřela ve svých 32 letech po porodu páté roku 1794, 
obě v domě č.105. Zřejmě se znovu oženil a vrátil do Černovic. Mezi lety 
1793–1795 ho nahradil Václav Baborák (jmenovaný i Babůrek), ženatý 
s Marií Annou Hemerovou. Jiřík Jedlička byl roku 1781 pohodným v Ob-
ratani, od 1784 do 1794 v Chrástu, kde zemřel na žloutenku. Od 1811 do 
1832 nastoupil syn Vojtěch Jedlička (narozený v Chrástu 1790 a ženatý 
1810 s Kateřinou Spindlerovou) a v letech 1838–1857 Vojtěchův syn Jan 
Jedlička (narozený 1818 v Hojavě č.19 a nazývaný lidmaňským pohod-
ným). Současně byl v letech 1838–1851 chválkovským pohodným Augus-
tin Holler. Po Janu Jedličkovi následoval jeho syn Jan Jedlička (narozený 
1842 na stejné adrese) až do roku 1878, kdy skončil život sebevražedným 
zastřelením. Biřici byli mezitím dva Hollerové: Matěj a Václav, podle ma-
triky „právní služebník“ v období 1798–1801. V dalším století Tomáš Blů-
ml mezi lety 1801 a 1820, přiženěný k Alžbětě Jedličkové do č.105 (jistě 
totožný s foneticky psaným Plimlem či Plímelem). Měli zde 6 dcer. Před-
tím již roku 1792 zemřela v černovickém č.74 „stará poslová Plymlová“, 
narozená asi 1730. Posly byli také dva příjmením Poláci. Mezi lety 1803–
1810 Jan Polák, vnuk černovického Jakuba, zde narozený. Roku 1803 mu 
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zemřela dcerka, 1806 se mu narodil i zemřel syn v číslech 190 a 119, 1807 
zemřel jiný malý syn a 1809 dcera v č. 12, sám zemřel 15. ledna 1811 na 
souchotiny ve věku 55 let v č. 17. A roku 1808 Josef Polák, kterému se na-
rodila toho roku dcera v č. 12. Oba již měli titul „policej“ nebo „policej-
ník“. Po nich sloužil v letech 1811–1814 Petr Holler, syn předchozího Ma-
těje. S Rosálií Majerovou se jim zde narodily dvě děti v č. 105. Roku 1814 
byl právní služebník Josef Číškovský (dcera Rozálie zemřela v č. 66 a pan 
Melichar četl jméno chybně jako Jirkovský), pak Antonín Habich a od 
1822 Václav Hemer, narozený 1799 v Chrástu č.36. Do č.105 se přiženil 
k Terezii Peyšlové, dceři černovického pohodného Ignáce Peyšla (asi čtvr-
tá verze příjmení Pušil, Pesel, Posel), podle matriky původem z Bohutí-
na. (Vyhnálek uvedl, že Terezie se narodila v Cetorazi a Ignác v Mlýnech 
a v době svatby byl pohodným v Božejově.) V témže domku se do roku 
1840 narodilo 9 jejich dětí a roku 1828 zemřela Václavova matka. Taktéž 
se sem uchýlila k porodu nemanželského syna Jana Kořínka (otcem byl 
procházející voják) Mariana Sládková, dcera už roku 1797 v Bozděchově 
zemřelého právního posla Josefa Sládka. Kmotry byli manželé Plümlovi 
(také čtvrtý způsob psaní téhož příjmení). 

V domku u masných krámů č.105 byla současně věznice (arest, šatlava) 
i bydliště drábů. Po Václavu Hemrovi (Melicharem správně čteným Hau-
mr, protože to tak farář chybně důsledně zapisoval), který byl současně 
i pohodným, následovali už jen policajti. Josef Pelecký ještě roku 1845 
(narodily se mu zde dvě děti v letech 1840 a 1845), do roku 1855 Krajník. 
Roku 1875 tu byl Kalát. Proslavil se zákrokem, popsaným tehdy v Ná-
rodních listech: „Černovický četník Kalát zadržel bosého a promočeného 
posla, jdoucího z Vodňan do Hořepníka. Ten neměl pas a protivil se pro-
hlídce, dokonce vytáhl knejp (ševcovský nůž). Kalát ho ztloukl holí a za-
vřel do šatlavy a druhý den dopravil k soudu do Kamenice, kdež dotyčný 
odsouzen na 8 dnů do vězení.“ Pokračoval Štěpán Tržil, jemuž však dům 
č. 105 zbořili a on si postavil soukromý domek stejného čísla naproti v So-
běslavské ulici. 

Prvního ledna 1876 totiž byla v obci zřízena četnická stanice na náměstí 
v radnici č.86 a tam sídlila do 30. dubna 1880. Na dalších sedm let se stě-
hovala do č. 24 na náměstí a 1. května 1887 do Táborské ulice 145, kde vy-
držela do 30. dubna 1890 a další den 1. května se vrátila zpět na náměstí 
do č. 86 na další tři roky do 30. dubna 1893. Instituce četníků byla založe-
na ústavou 1848, na venkově se však postupovalo pomalu. Štěpána Trži-
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la, tehdy právě padesátiletého, vystřídal „městský strážník“ Josef Kafka, 
jenž bydlel na radnici a roku 1891 byl přijat do chudobince. Roku 1893 byl 
obecním strážníkem František Máslo, který byl policajtem i roku 1906 
a 1910, roku 1898 byl za hajného přijat „policajt ve výslužbě“ Jezdinský. 
Roku 1883 se uváděl ještě četnický závodčí Josef Svoboda a roku 1906 
strážník Svoboda (snad týž) a četník Korbelář. V roce 1911 psaly noviny 
o četnickém strážmistru Františku Němcovi.  

V obchodních zápiscích Antonína Janečka je uvedena v Chrástu roku 
1905 pohodnice a jméno Licehamer. Podle lidmaňské matriky se ale 
v Chrástu č.49 v letech 1896–1900 narodily pohodnému Vojtěchu Kobzo-
vi dvě dcery a syn Vojtěch, který po týdnu zemřel. Bohužel dál je matrika 
nepřístupná. Táborský rodák Viktor Mansfeld, narozený 1918, vzpomínal 
na stránkách webu SeniorTip ve svých 94 letech, jak odhalil ve třicátých le-
tech, když dojížděl jako student za provdanou sestrou do hájovny na Lhot-
ce, vraždu „starého Kobzy“. A dodal, že po sovětské okupaci se do kraje 
vrátil a „z rasovny nezbylo vůbec nic. Ani cihla. Jen tam stál ten jasan.” Za 
německé okupace byl v Adresáři živností ještě roku 1939 uveden Vojtěch 
Kobza jako pohodný ve Svatavě. Možná jen setrvačností. Ale pohodnice 
byla i v mapách psána jako Kobzovna a pamětníci vědí, že po roce 1945 
se Kobzovi přestě-
hovali do Svatavy 
a lidé až z Černo-
vic si ze dvou zbo-
řenin dováželi cih-
ly. Na místě, které 
jsem loni objevil 
a badatele pana Še-
fčíka k němu do-
vedl, dosud zbyly 
části kamenných 
základů chalupy 
asi 4x4 m a neda-
leko na cihlovém 
podstavci bytelná 
železná konstruk-
ce jakéhosi zaříze-
ní, snad rasovy „dílny“. Ta je na přiložené fotografi i. Jiří Turek



27

Funerální památky v Černovicích a okolí 19.

Mnich
V obci Mnich se nachází kostel sv. Jana Křtitele připomínaný již r. 1384 

jako farní. V průběhu let prošel několika opravami, např. r. 1892, v 50. le-
tech 20. stol. a ve 20. letech 21. stol. Uvnitř kostela se nachází celkem 12 
žulových znakových náhrobků s českými texty v latince, patřící majite-
lům statku Mnich (páni z Talmberka) a Hojovice (páni Ježovští z Lub). 
Náhrobky původně kryly místa pohřbu v kostele, později byly vyjmuty 
a umístěny na zeď vně kostela a následně opět umístěny na zdi v kostele.

1. (Obr.1) – Leta 1552 ve cztvrtek po Leta 1559 Umrzela Uroze
 S.Katerzinie umrzel uro ná Paní Kunka Talm-
 zený Pan Pan Jan z Ta berka z Temicz a
 lmberka a na Mnichu na Mnichu Tuto
 Tuto v Pánu odpocziva v Panu odpocziva.
 Tuto památku gest ucziniti dal urozený
 Pan Pan Váczlav z Rziczan na Horzovicích a na
 Mnichu

Obr. 1
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2. Leta 1552 umrzeli urozeni P.P.Arnost a
 P.P.Vilém z Talberka sinové Pana Jana z
 Talmberka a zde v Panu
 odpoczivagi. Tuto pamatku udielati 
 dal urozený P:P: Váczlav z Rziczan
 na Horzoviczich a Mnichu, manziel
 urozené Pani Magdaleny Ma-
 lovcovi z Talmberk na Mnichu
 na den S.Vaczlava

3. Leta 1552 v sobotu před narození Panie
 Urozený Pan Pan Lynhard z Talmberka
 a na Mnichu Bratr vlastní Pana
 Jana. Tuto památku gest udiela
 ti dal Urozený P.P.Vaczlav z Rziczan
 na Horzovicích a na Mnichu man
 ziel urozené Paní Paní Majdaleny
 z Talmberka a na Mnichu

4. Leta 1568 v Pátek po obrácení Sv.Pavla na
 viru Kristovu umrzel Urozený Pan Pan Vaczlav z
 Talmberka syn Jana z Talmberka zde odpoczíva.
 Tuto památku gest udielati dal Urozený Pan Pan
 Vaczlav z Rziczan na Horzovicich a na Mnichu.

Obr. 3Obr. 2
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5. (Obr. 2) – Leta 1581 druhau středu v postě
 umrzel Urozený Pan Baus Pan z Talmberka
 a na Mnichu Tady gest pochovani Pan
 Buh racz geho dussi milostiw beyti. 

6. (Obr. 3) – Leta P. 1587 ve strzedu przed S.Rzehorzem
 rano v X hodin Pan Bůh ráczil gest pogiti s tohoto
 svieta Urozenau Pani Katerzinu Malovcovou
 z Hodegova a na Mnichu tuto gest
 pochovana. Pan Buh racz gegí dussi milostiw
 beyti.

7. Urozený Pan Petr Malovec starsi z Malowicz
 a na Mnichu dal gest leta 1587 v striedu
 przed swatým Rzehorzem tento kamen
 udielati na pamatku na tento skli-
 pek že tuto lezi se dvema manzielkami
 svimi.

8. 1584 v sobotu na nedieli den S.Martina
 prostriedkem smrti Pan Buh gest raczil
 vzieti Urozenau Pani Magdalenu Malow
 cowau z Talmberka a na Mnichu
 Tuto gest pochowana Pan Buh racz gejí
 dussi milostiw beyti.

9. Leta 1624 10 dne Miesice Zarzi Urozena Paní
 Lidmila Genczikova ze Svarova Pani na Mnichu
 život svug v Panu dokonala gegizto
 tielo v tomto miestie odpocziva oczeká
 vage slavné s mrtvých vstanie.

10. Leta 1660 dne 6 Octobris usnula v Panu
 Urozena Pani Dorota Tomkova z Čejkov jizto 
 tielo tuto odpoczivaje oczekava radostného
 z mrtvych vzkřísseni.
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11. Leta Panie 1664 15 dne Septembris usnul v
 Panu urozeni Rytirz Pan Zikmund Brzeniek
 Geziovský z Lub starzi svého 16 let magici
 Tuto v Panu odpocziva oczekavage veseleho
 z mrtvych vstanie.

12. Leta 1675 dne 3 Martii usnul v Panu urozený
 Ritirz Pan Henrich Fridrich Geziovský z Lub
 který tuto v Panu odpocziva oczekavage veseleho
 z mrtvych vstánie. Nákladem Pana Váczlava 
 Gezovskeho tento kamen.

O rodu viz: Páni z Talmberka Jan Podhola 

Rodina pánů z Talmberka

Příjmení staročeské rodiny, která měla společný erb (dvě lekna) s pány 
Bořity z Martinic, Černčických z Kácova a Kouniců. 

K jejich předkům patří Hroznata z Úžic, který byl v letech 1284-1291 
purkrabím Pražského hradu a jeho synové Arnošt (předek Černčických 
z Kácova) a Záviš (předek p. z Kounic). Snad jeho synem či synovcem byl 
Vilém, který se připomíná r. 1291 jako držitel hradu Talmberka. 
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Z Vilémových potomků je nejznámější Diviš, který byl r. 1459 dvor-
ským maršálkem krále Jiřího z Poděbrad. Divišovi vnuci Jan a Václav 
byli držiteli statků Jankova a Křížence, které dědili Václavovi synové Petr 
a Jan zv. starší. Jan st. zdědil Jankov a stal se předkem starší rodové li-
nie; mladší rodové linie se stal Petr. Jeho synové Jan zv. mladší a Linhart 
se majetkově oddělili r. 1546 od strýce Jana st., obdrželi statek Kříženec 
a začátkem r. 1552 zakoupili od Václava Krajíře z Krajku statek Mnich 
(mnich s tvrzí a dvorem, pustou ves Chválkov se dvorem, část vsi Drun-
če a polovinu vsi Bořetína). Bohužel si nového majetku dlouho neuži-
li, neboť Jan zemřel již 24. listopadu 1552 a jeho bratr Linhart svobodný 
24. prosince 1552. Oba jsou pohřbeni v kostele v Mnichu. 

Jan s manželkou Kunkou z Těmic (†1559, pohř. Mnich) měl několik dětí. 
Synové Arnošt a Vilém zemřeli již v roce 1552 (pohř. Mnich), syn Václav 
zemř. 1568 (pohř. Mnich), Bohuslav (†15. 2. 1581, pohř. Mnich) z dědic-
tví prodal r. 1573 Kříženec. Po jeho smrti dědila statek Mnich starší dcera 
Magdalena (†10. 11. 1584, pohř. Mnich), manželka Petra staršího Malovce 
z Malovic. Svých posledním pořízením odkázala majetek svému manže-
lu Petrovi. Petr Malovec se oženil podruhé s vdovou Kateřinou z Hodějo-
va, dříve provdanou z Malovic (†11. 3. 1587, pohř. Mnich) a prováděl na 
tvrzi v Mnichu nějaké opravy. Protože se mu nedostávalo peněz, vypůjčil 
si od své sestry Alžběty provdané Kaplířové. Petr zemřel mezi 1587-1589 
a pohřben byl v Mnichu. Po jeho smrti zabrala statek Alžběta Kaplířová 
a nechala odtud odvézt mnoho věcí. Na odpor se postavila mladší z dcer 
Jana z Talmberka Salomena a r. 1589 došlo k dohodě, podle níž nemusela 
Alžběta z odvezených věcí nic vracet a ještě obdržela 4000 kop míš. Stat-
ku Mnich se ujala Salomena z Talmberka provdaná za Václava z Říčan 
na Hořicích (†24. 12. 1596). Václav byl velký milovník knih a mj. nechal 
zhotovit řadu náhrobků pro své příbuzné, jak z nápisů na nich vyplývá. 

Salomena svého manžela přežila jen krátce (†1. 1. 1597) a dědicem stat-
ku Mnich se stal její syn Jan Litvin z Říčan, který ho r. 1602 prodal Vác-
lavu Lapáčkovi ze Rzavého. 

Ze starší linie pánů z Talmberka byli Jan Maxmilián a jeho syn Václav 
Vilém Antonín majiteli statku Černovice (viz Funerální památky 4 v Čer-
novicko 2/2016). 

Jan Podhola
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Jozef GÉCI – životní výročí 80 let (3. 12. 1938)

Po absolvování Střední zemědělské školy 
v Rimavské Sobotě osud Jozefa Géciho při-
vedl do Černovic, kde zprvu od roku 1962 
pracoval ve funkci technika, pak vedoucího 
farmy tehdejšího Státního statku hospodaří-
cího na rozloze 550 ha. Po té pracoval v ad-
ministrativě Krajského ústavu sociální péče 
se sídlem v Černovicích, který měl v té době 
pracoviště i na dalších místech Jihočeského 
kraje (Č. Budějovice, Stráž n/N., Čekanice, 
Osek, Těchobuz, Záluží), 

– v březnu 1981 vstoupil do komunální politiky. Ve dvou pětiletých voleb-
ních obdobích vykonával funkci předsedy národního výboru. Díky jeho 
přispění se v akci „Z“ postavil za tři roky nový národní výbor s mnoha 
kancelářemi, knihovnami a prostorem pro dvě ordinace lékařů, za dva 
roky nová mateřská školka na Sadech, za dva měsíce nová benzinová 
pumpa. Došlo i na vykoupení pozemků pro stavbu 23 rodinných dom-
ků, odbahnění koupaliště Klínot, posílení vodojemu pod Svidníkem vo-
dovodní přípojkou z Věžné, zakrytí potoka na Pršíně, uskutečnila se re-
konstrukce střechy na bývalém kině a v domě čp. 149 (sociální byty), 
postavila se nová trafostanice u bytovky lihovaru a pod základní ško-
lou, kde vzniklo i nové dopravní hříště pro děti, přistoupilo se i k rekon-
strukci chodníků v parku na náměstí, na hřbitově a některých částech 
města, 

– po ukončení činného období v komunální politice v roce 1991 nastoupil 
do Výchovného ústavu mládeže, kde pracoval až do důchodu. S man-
želkou Marií společně vychovali dceru Táňu,

– aktivně se zapojil i do činnosti fotbalového oddílu. Od roku 1963 nastu-
poval se svými vrstevníky k mistrovským utkáním, poté s dříve naroze-
nými fotbalisty k přátelským či turnajovým utkáním např. se Silonkou 
Planá n/L. Jozef Géci jako jeden z mála na fotbal nezanevřel ani po loň-
ském sestupu fotbalistů z krajské soutěže, která se v Černovicích hrála 
plných 17 let. I nyní je pravidelným návštěvníkem mistrovských utkání 
v okresním přeboru. 
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Miloslav PAĎOUREK – životní výročí 60 let 
(28. 11. 1958)

– od školních let hrál v Černovicích kopanou 
pod vedením pana učitele Oldřicha Zema-
na. Přes dorost, který měl v té době na sta-
rosti bývalý předseda TJ Sokol Černovice 
Jiří Matyášek, se dostal do mužstva dospě-
lých, kde byl platným hráčem záložní řady, 

– fotbal závodně hrál plných cca 20 let. I po 
ukončení aktivní kariéry nastupoval se svý-
mi vrstevníky k přátelským či turnajovým 
utkáním s dříve narozenými fotbalisty,

– v sezoně 1985/86 převzal trenérské žez-
lo u mužstva dospělých po křečském Janu 
Plášilovi, které po šesti letech předal Josefu Papežovi. Dalších šest let 
působil ve funkci vedoucího mužstva, které poté převzal Jiří Konvička. 
Od roku 2000/01 vede oddíl kopané, je i členem hlavního výboru TJ So-
kol Černovice,

– po celou dobu byl u mnohaleté účasti mužstva dospělých v krajské soutě-
ži organizované KFS Vysočina, kde po tři roky hrál i černovický dorost 
vedený Pavlem Jůnem st. a Jiřím Hláskem st. Podílel se na zprostředko-
vání posil pro dospělý tým např. brankáře Karla Jonáka, navrátilce ze 
zahraničního angažmá, obránce Libora Kollera, bývalého prvoligového 
fotbalisty a mnoha dalších, kteří měli zkušenosti z vyšších soutěží, 

– v roce 2015 zastupoval fotbalisty při zpracování „smluv o přestupu hrá-
čů“, černovických odchovanců, do vyšších soutěží, např. Patrika Pěnky 
a Davida Pravdy do SK Dynamo Č. Budějovice a.s., Martina Nowaka, 
Patrika Ficala, Tomáše Kmeťa, Vladimíra Štefl a a Tadeáše Hadravy do 
FC MAS Táborsko a.s., poté i Josefa Hadravy ml., a Vojtěcha Míky do 
TJ Slovan Kamenice n/L., 

Tak lze charakterizovat skromného, pracovitého a poctivého dnes již 
„osumdesátníka“ Jozefa Géciho, kterému do dalších let přejeme pevné 
zdraví, spokojenost a pohodu.  P. Podskalník, bývalý sekretář kopané
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– v sezoně 2016/17 byl u sepsání „smlouvy o společenství mužstev“ za 
účelem spolupráce při setrvání dorostu Kamenice/Černovice v I. třídě 
krajské soutěže,

– s manželkou Irenou společně vychovali dvě děti, syna Miloslava a dce-
ru Irenu.

Tak lze charakterizovat skromného sportovce, dnes již „šedesátníka“ Milo-
slava Paďourka, kterému k životnímu výročí blahopřejí a do dalších let hod-
ně zdraví a spokojenosti přejí hráči a funkcionáři černovického fotbalu.

   P. Podskalník, bývalý sekretář kopané

Koolečkárna 2018 

Na první říjnovou sobotu připravila Pionýrská skupi-
na Svidník pro příznivce šlapacích kol a pohybu v příro-
dě již jedenácté pokračování Koolečkárny. Počasí téměř 
ideálně cyklistické přilákalo na start dvacet účastníků, 
což je účast celkem nízká. 

Na startu všichni obdrželi mapky a popisy tras, a roz-
jeli se do „terénu“. Při putování plnili řadu předem připravených úkolů. 
A plnili poctivě.

Po silnicích, silničkách i cestách (ale i necestách) vedla trasa Koolečkár-
ny. Většina stihla projížďku ještě v dopoledních hodinách a tak odměnou 
nebyl jenom účastnický lístek tradiční „dopravní značička“, ale všichni, 
kdo chtěli, mohli ještě ochutnat výborný guláš, kterého něco málo zbylo 
z Klábosilova přesunu. A tak již nemuseli chvátat na oběd. Také „občer-
stvovna“ byla v permanenci. Našlo se něco pro každého

Trochu čísel na závěr: dvacet „koolečkářů“ = sedm set třicet tři ujetých 
kilometrů. Tedy pro letošek. 

Škoda jenom, že i když letošní počasí bylo pro podzimní vyjížďku na 
kole jako dělané, mnohé příznivce cyklistiky ani toto nevylákalo …

Koolečkárna se vydařila a doufáme, že se na dalších podobných akcič-
kách sejdeme ještě v hojnějším počtu. Třeba i dříve, než zase za rok na 
Koolečkárně 2019. 

Radek Hůlka
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Setkání spolužáků ze ZŠ

„Ve školních lavicích hezky nám bylo, pak jsme se rozešli, přátelství zbylo“.
Ano, v souvislosti se 70 lety věku a 55 lety od ukončení školní docházky 

se v sobotu 8. září uskutečnilo naše setkání.
V roce 1954 jsme nastoupili do 1. třídy, tehdy nejmodernější školy v již-

ních Čechách. O devět let později, v roce 1963, nás 87 žáků ve třech tří-
dách opouštělo školu. 

Při odpolední návštěvě školy nás pan učitel Oldřich Zeman informoval 
o současném školství a práci pedagogů. Měli jsme možnost nahlédnout 
do moderní tělocvičny, krásně upravené jídelny a dalších školních prostor. 
Poté jsme přešli do restaurace

„U Dubu“. Vzpomínali jsme na 22 zemřelých spolužáků a skvělé učite-
le, kteří nám vštěpovali základy do života. Připomněli jsme si i dobu bez-
starostného dětství, různé školní rošťárny a celoživotní přátelství. Při lou-
čení jsme si slíbili, že další, v pořadí 6., setkání uspořádáme za tři roky.

Organizátoři akce tímto děkují obsluhujícímu personálu restaurace 
„U Dubu“ za vzorně připravený salonek a s tím spojené večeře, Matěji 
Holubovi za krásné společné fotografi e, harmonikáři Petru Bukačukovi za 
příjemné melodie v pozdním odpoledni a večeru. Setkání bylo bezvadné. 

„Život nám ale rychle utíká, jsme už vlastně staří, pokud chodí důchod, 
tak se nám zatím i daří.“

P. Podskalník, P. Voráček, P. Kropáček – organizátoři setkání



36

Volnočasové aktivity s oddíly Pionýrské skupiny 
Svidník

 S novým školním rokem se opět rozjíždí 
i činnost našich oddílů. Většina lidí v Černo-
vicích aktivity naší organizace asi již zná, ale 
těm, kteří o nás ještě neslyšeli, je mou milou 
povinností nás ve zkratce představit.

Jsme Pionýrská skupina Svidník, nezisková 
organizace s dlouholetou tradicí, věnující se 
volnočasovým aktivitám a to nejen pro děti. 

V průběhu celého roku můžete navštěvovat 
naše zájmové oddíly, pořádáme jednodenní akce, výlety a tematické ví-
kendy. Vyvrcholením naší činnosti je již tradiční letní dětský tábor na 
základně Chválkov. Oddílovou činnost i akce pro veřejnost provozujeme 
rádi, dobrovolně a ve svém volném čase. Každý v Černovicích na nějaké 
naší akci alespoň jednou byl nebo o ní slyšel. Mezi naše nejznámější akce 
pro veřejnost patří – Podzimní přírodou, Klábosilův noční přesun, Koo-
lečkárna, Silvestrovský výstup na Svidník, Karneval, Pro čisté Černovic-
ko, Májovou Vysočinou, víkendy a letní tábor na Chválkově.

O našich akcích pravidelně informujeme v černovickém zpravodaji a na 
nástěnce u kina a ve škole.

V tomto školním roce si můžete vybrat z těchto oddílů:
Chovatelský oddíl

Na schůzkách se učíme o zvířatech, přírodě, jak se správně starat o jed-
notlivé druhy zvířat, manipulaci s nimi a podobně. 

Chceš-li se naučit, jak se správně starat o různé druhy zvířat, přijď mezi 
nás. V péči našeho oddílu se nachází hadi, gekoni, leguán, agamy, šneci, 
různý hmyz, ježci, morčata, atd., atd. Někteří členové pak podle domluvy 
chodí za zvířaty několikrát do týdne.

Scházíme se každou středu od 16.30 do 18 hodin. 
Za Chovatelský kroužek Věrča Dvořáková a Lenka Kratochvílová.

Rybáři 
Jak již prozrazuje samotné jméno, tento oddíl se zabývá tematikou ry-

baření. Členové oddílu získají během roku znalosti o rybách, rybářském 
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vybavení a na konci roku mohou získat oprávnění na lov ryb. Je to jedi-
nečná možnost, jak se připravit na získání rybářského lístku. 

Schůzky se konají jednou týdně ve čtvrtek od 16:30 v klubovně nebo na 
Pohance – u rybníka za černovickou pilou. O tento rybník se členové oddílu 
celoročně starají, mají zde vybudované vlastní zázemí a učí se zde praktic-
kým dovednostem. Pořádají se zde i rybářské soutěže o zajímavé ceny.

Těší se na tebe vedoucí Milda Kratochvíl a Jindra Honzl.

Ringo
Sportovně zaměřený oddíl, na kterém se naučíte hrát nejen Ringo, ale 

seznámíte se i s jinými sportovními aktivitami. 
Ringo je sport, který se hraje podobně jako volejbal či házená, ale s gu-

movým kroužkem. Hra cvičí ohebnost a rychlé reakce.
Pro naši organizaci je tento sport srdeční záležitost, hrajeme jej na oddí-

lových schůzkách, na víkendovkách i na letním táboře.
Schůzky budou každý čtvrtek od 16.00 do 17.00 v tělocvičně ZŠ.
Těší se na vás vedoucí oddílu Eliška Brečková.

Pokud máte zájem o některý z výše uvedených oddílů, přijďte se po-
dívat, třeba jen nezávazně a oddíloví vedoucí vám rádi zodpoví veš-
keré dotazy.

…a co deváťáci, mají si kde hrát…?
Hledáme nové instruktory do našich řad. Rádi bychom oslovili všechny, 

kteří by měli chuť zapojit se do aktivit naší organizace, do činnosti oddílů, 
příprav různých akcí pro veřejnost, víkendovek, letních táborů.

Máte-li zájem, navštivte některý z výše uvedených oddílů nebo kon-
taktujte skupinovou vedoucí Kamilu Pařízkovou – email: kampariz@
seznam.cz, tel.: 724 373 503.

Podzimní přírodou
V sobotu 29. září uspořádala PS Svidník pochod podzimní přírodou… 

Trasa vedla přes Moudrov, Svidník, Krásnou vyhlídku... Po cestě pochod-
níci řešili záludné otázky z oblasti přírody a ekologie, ale museli splnit 
i různé fyzicky náročné úkoly. Příjemnou téměř 10 km procházku jsme 
zakončili společně na místním koupališti opečeným buřtem.

Za PS Kamila Pařízková
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Městská knihovna Černovice

Pro dospělé
Kriseová E. – Mezi Pannou a Babou
Nekula M. – Smrt a zmrtvýchvstání národa
Havel V. – Hry
Brummer A. – Brno účtující
Švehla M. – Magor a jeho doba
Kryl K. – Prózy
Topol J. – Citlivý člověk
Brycz P. – Největší muž na světě
Bolavá A. – Ke dnu
Machalický J. – Depozitář

Tip na knihu

K poctě československým legionářům v roce 
stého výročí vzniku Československé republiky 
byla vydána kniha černovického rodáka Fran-
tiška Matiáška (1894–1980). Tento prostý vo-
ják (vyučený kupecký příručí), přímý účastník 
bojů československých legionářů v Rusku v le-
tech 1917 až 1920, podává svědectví téměř den 
po dni o životě jeho jednotky v době těžkých 
bojů, odpočinku i návratu zpět do vlasti.

Zápisky vznikaly přímo v Rusku součas-
ně s prožitými událostmi. Po návratu byly se-
psány v rukopis o více než 300 stranách. Již v roce 1926 byl připraven 
v tiskárně. K vydání ale nedošlo a rukopis se nakonec dostal na dlouhá 
léta do českobudějovického archivu. Téměř po sto letech pracovník archi-
vu Dr. Vlastimil Kolda prosadil jeho vydání. Část rukopisu jako ukázka 
se stala součástí budějovické výstavy originálních dokumentů k výročí 
vzniku republiky. Vydaná kniha Františka Matiáška tam byla slavnotně 
představena na vernisáži v říjnu t. r. 

V knihovně jsou 2 výtisky pro černovické čtenáře. 
Jiřina Goliášová (Matiášková)
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Moro J. – Indická princezna
Pilátová M. – S Baťou v džungli
Kořínková L. – František Gellner
Trnková K. – Pověsti a legendy
Vondruška V. – Epištoly o elitách a lidu
Anderle J. – Zlatý věk
Petránek j. – Hausboat na soutoku Volhy a Mississippi
Pittnerová V. – Babičky
Pittnerová V. – Cesty ke štěstí
Malá M. – Sušicko pohledem Marie Malé
Bellová B. – Senti/mentální román
Davouze M. – Víkend s Miriam
Mlynářová m. – Asi nejsem ženská
Mlynářová M. – Z lodiček do holin
Taylor P. – Doktore, poplach, jde o všecko!
Taylor p. – Doktore, fofrem, jde o život!
Kirchnerová V. – Hravé tvoření pro malá stvoření
Robinsonová m. – Lila
Svátek J. – Vězeň na Křivoklátě
Motl S. – Válka před válkou
Trent Ch. – Dáma z popela
Stachniak E. – Zimní palác
Klíma I. – Jak daleko je slunce

Pro děti
Lomová L. – Anča a Pepík
Baránková V. – Kouzelná cesta domů
Velíšek M. – Můj stát
Nováková D. – Ema a lesní zvířátka
Müllerová M. – Ariščina dobrodružství
Batman – Podivná zjevení (komiksový komplet)
Flash – Podivná zjevení (komiksový komplet)
Chalupa J. – Princové jsou na draka
Perplies B. – Hrdinové z Dračí ulice
Lebeda J. – Medovníček na cestách 
Parker S. – Super rychlé stroje
Burian V. – Pohádky Vlasty Buriana
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Životní závod

Skoro deset let čekala na svůj životní závod. Připravovala se na trénin-
cích, soustředěních a byla snad na dvou stech závodech doma i v zahra-
ničí. Proteklo i pár kýblů slzí, ale její výsledky se stále zlepšovaly. Za 
svoji střeleckou kariéru má mnoho zajímavých trofejí. Vítězství ve fi nále 
vzduchovky v Poděbradech, a hlavně kompletní sadu medailí z Mistrov-
ství ČR. Vždy ale v soutěži týmů. Takových střelkyň v klubu moc ne-
máme, takže tušíte, o koho jde? Pravda, výběr tu ještě je. Tak přihodím 
letošní vítězství v mixu v Černovicích a určitě víte, že jde o Vlaďku Ji-
rákovou. 

Právě Vlaďka na Mistrovství ČR ve střelbě z malorážky vleže totiž vy-
hrála a získala tak Titul Mistr ČR!!! Vyhrála ve svém osobním rekordu 
v kategorii ženy! a nechala za sebou i dvě reprezentační účastnice nedáv-
ného Mistrovství světa v Koreji! Od začátku závodu byla podle průběž-
ného pořadí skoro pořád na prvním místě, takže ke konci závodu ve mně 
byla malá dušička, aby to nepokazila. Vlaďka nevěděla vůbec nic! Jen to, 
že trefuje pěkné desítky a vypadá to na pěkný výsledek. Až po závodě 
jsme ji dovlekli k výsledkové tabuli, kde vůbec nechápala, co se stalo. Jo, 
seš první!!!! Tak ještě jednou obrovská gratulace.

Ale ona celková nálada tohoto mistrovství byla fajn. Začal to Petr Nym-
burský, který postupně získal tři zlaté a jednu stříbrnou medaili. Střílí dvě 
disciplíny a k tomu je zařazen do týmové soutěže. Tím potvrdil postavení 
české mužské jedničky, kterou má po mistrovství světa. 

Další „zářez do pažby“ si udělala Šárka Jandová, která postoupila do fi -
nále v disciplíně 3x40 ran mezi nejlepších osm žen. Nějak si na to nemůžu 
zvyknout, že ty malé holčičky vyrostly a soupeří se ženskou reprezentací. 
A musím uznat, že v této zkoušce obstála. Smůlu měla Katka Michálko-
vá, které k postupu do fi nále juniorek chyběl jenom jeden bod a druhý den 
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při střelbě vleže ji pro změnu rozechvěla zima a nervozita. Přesto si domů 
odvezla stříbrnou medaili v soutěži týmů za Duklu Plzeň. 

A pak přišla na řadu naše omladina. To se jim to střílelo, když jim Vlaď-
ka mávala zlatou plackou před nosem! Dorostenecká kategorie ve střelbě 
z malorážky na 60 ran vleže je do věku 18 let. Našim holkám zatím není ani 
čtrnáct, ale už se drží hodně vysoko. Jako vždycky jsem měl nějaké před-
stavy o umístění, ale na medaili bylo hodně žadatelů. U holek 75 a u kluků 
110!! A co družstvo? To bych musel trefi t ty nejlepší a ty by se musely trefi t. 
Myslím tým holek. Složení družstva se totiž určí před závodem. 

Tak nám to začalo. Katka Hodinová – její výkon jsem hodnotil jako pro-
fi  střelce. Výsledek supr – 11. místo, osobní rekord a hlavně dost bodů do 
týmu. Složení jsem pochopitelně věděl jen já. Dominika Jandová – větši-
nu závodu se držela dokonce blízko medaile, ale závěrem si to odstřelila 

Mistryně ČR Vlaďka Jiráková
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několika devítkama – 16. místo. Body do týmu dobrý. Svůj první start na 
republice měla Sabča Vachtová a daň nováčka si opravdu vybrala. Nejsou 
to jednoduchý závody. Nervy pracují i u repre, natož u takovýchto mla-
dých střelců.

V další směně byla Kája Janů a Pája Nymburská. Kája začla slušně, pak 
trošku přibrzdila, ale výsledek byl pěkný – 28. místo. Do týmu jsem ji ne-
dával. Vytvořit tým tří nejlepších je vždycky hrozná alchymie, když jsou 
výsledkově podobné čtyři. To pak rozhodují maličkosti – aktuální po-
časí (někdo radši střílí ve větru, někdo za sluníčka a tak podobně) nebo 
zdravotní stav, typ střelnice a další. Vždycky je mi líto té čtvrté. Tak dal-
ší v týmu byla Pája. Po půlce závodu byla na individuální medaili, ale na 
konci to zmastila. Špatně viděla a padlo dost devítek, a tak brala 20. mís-
to. Je to pěkný, ale na medaili bude něco chybět. Tak se naložte a domů. Já 
mám teď před sebou závod kluků. Pro jistotu se dojdu juknout na výsled-
kovou listinu. Cože?? Černovice jsou druhý!!! No fakt jo, vidim to dobře!! 
Tak stát, žádný odjezd, ale hybaj na bednu!!! Holky máte stříbro!!! Když 
to vezmu s Petrem, tak sedm medailí z malorážkové republiky nepamatu-
ju. To jsou teda žně! A pak že neprší.

Černovický tým na Mistrovství ČR
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Tak a ještě kluci. Soupeřů 110, ale kluci zabojovali. Adam Římal jako 
nováček se toho nelekl a rval se o každou desítku až do konce. Nebyl jsem 
u něj – říkal mi to Petr a moc ho chválil. Petr Zíka vytvořil pár těsných 
devítek, které ho stáhly dolů, ale 28. místo je taky pěkný. Matěj Lemberk 
se konečně trefi l. V posledním závodě sezóny našel správný styl, střelil 
si osobní rekord a skončil na 18. místě. Myslím, že kluci ještě budou mít 
co říct v dalších závodech do republikového žebříčku. A to pěkně nahlas. 
A teď mě napadlo, že jsem se chtěl zmínit o… 

Finále Poháru talentované mládeže
Je to závěrečný závod, kam se dostanou jen ti nejlepší za letní sezónu ze 

tří závodů – Č. Budějovice, K. Vary a Plzeň. Naši se nominovali všichni – 
no jak jinak, když jsou nejlepší. A na soustředění se i dobře připravili, tak-
že výsledky byly nad očekávání. Hodně soupeře překvapil Petr Zíka, kte-
rý získal pohárek za páté místo. Ale snad nejvíc všem „vypálila rybník“ 
Pája Nymburská. Ta si vystřelila pohár bronzový a soupeřky to fakt těžce 
kousaly. Bylo dost kyselých obličejů, protože celé léto byly její výsledky 
takové normální a tady se trefi la a přestřelila si svůj osobák o 10 bodů!!!

Mistrovství světa – Korea
Minulý článek jsem věnoval Petrovi, tak teď jen stručně výsledky. Za-

čátkem září odletěla česká výprava na MS do Koreji. Stříleli tam puškaři, 
pistoláři i brokaři. Ženy, muži, junioři, juniorky. Jen pro vaši informaci, 
máme v okrese Mistra světa v soutěži týmů – je to brokař Richard Klika 
z Pošné!!!

Petrovi se také dařilo. V disciplíně 3x40 ran z malorážky skončil na 
15. místě s výsledkem 1175 bodů pouhé 3 body pod hranicí fi nálové os-
mičky. Prostě bomba, úžasný výsledek mezi 120 muži z celého světa!! 
V malorážce vleže bral 24. místo! Pro český mužský tým to byl jeden 
z nejlepších výsledků za posledních 20 let.

Právě nám začíná zimní sezóna a my se stěhujeme do tělocvičny. Teď už 
to vím jistě, budeme mít na trénincích elektronický terč, který ihned vy-
hodnocuje zásahy (zobrazuje na monitoru). Je to díky Petrovým výsled-
kům v Koreji, tak se přijďte podívat. Stojí to za to! Trénujeme v pátek od 
dvou do pěti a ve středu od čtyř do šesti. Dveře jsou vám vždy otevřené, 
a hlavně my budeme rádi.

 Přeji pevnou ruku a jasné oko.  Nymburský st.
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 Klábosilův noční přesun 2018

Tak jsme spolu s čtyřistačtyřicetišes-
ti účastníky v pátek 5. října otevřeli druhé 
čtvrtstoletí konání Klábosilova nočního pře-
sunu – tedy ročník s pořadovým číslem dva-
cet šest. Jak je u této akce v posledních letech 
stalo zvykem, připravené úkoly jsou „navá-
zány“ na nějaké téma. Letos jsme zvolili 
téma – JARO. A tak si účastníci připravovali 
„domácí jarní úkol“, to znamená „ztvárnit“ 
a před startem předvést libovolnou formou 
cokoliv k danému tématu. A domácí příprava většiny účastníků byla opět 
precizní. Novinkou od letošního ročníku byla možnost využít „fotokout-
ku“ a nechat se zachytit (foto i video) před samotným startem. A další 
novinka tzv. Klábosilácký blábolník. Účastníci mohli před startem nebo 
po ukončení putování do tohoto sešitu zaznamenat své pocity, postřehy, 
přání nebo dojmy. Nakonec jsou v něm i různé vzkazy a grafi cké výtvo-
ry. Obě novinky se setkaly se značným zájmem, což pro mne bylo velice 
milým překvapením.

Počasí jako na objednávku přálo všem účastníkům. Po částečně proslu-
něném pátku přišla bezoblačná noc, byť s troškou větru, což ale nic neu-
bralo na výborné náladě pochodníků .

Pro ty nejmenší a nejmladší účastníky začal pochod po 19. hodině u Zá-
kladní školy v Černovicích. Postupně se na putování směrem na RS Lhot-
ka vydalo sto třicet sedm pochodníků, věku víc než rozmanitého. Objeve-
ní a vyřešení sedmnácti rozmanitých nejen pohádkových a jarních úkolů, 
porůznu poschovávaných během pětikilometrového putování nebylo pro 
„ostřílené borce“ žádným problémem. Za správné odpovědi se na konci 
putování dostalo každému patřičné odměny, vždyť vlastnoručně opeče-
ný vuřt na ohni a nějaká ta mlsačka přišla po takovém výkonu vhod. Pro 
malé pochodníky byly připraveny ještě drobné hry a soutěže. Někteří ješ-
tě poseděli u ohně a potom si všichni na cestu domů přibalili pamětní lís-
tek a „magnetku“ s jarním Klábosilem. 

Účastníci některé z osmi připravených tras byli postupně odvezeni au-
tobusy na místa startů ke Chválkovu, Světcům, Starému Bozděchovu či 
Babínu. To ale neměli vědět, jelikož cesta probíhala se zavázanýma oči-
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ma. Podle délky zvoleného putování se po vyluštění šifry a nalezení popi-
su trasy vydali vstříc nočnímu přesunu přes sedm kontrolních bodů s růz-
nými úkoly. Počasí ideální, noc „dostatečně černá“, procházka po lesních 
cestách a silničkách … to je prostě Klábosilův noční přesun. 

Na třináctikilometrové putování si letos vydalo sedmdesát pochodníků ve 
třinácti družstvech. Ale né všem se podařilo úkoly na této trase objevit. Tak 
už to bývá ... Byť není přesun závod, k hodnocení splnění úkolů a dosaže-
ného času došlo samozřejmě i letos. V tom bylo nejlepší družstvo „Cows“. 
Druhou příčku obsadilo „Ho-Ba-Fo“ a třetí skončili „Tři veteráni“. Všechna 
tato pelhřimovská družstva jsou pravidelnými a dlouholetými účastníky na-
šeho pochodu a nabyté zkušenosti zúročili v letošním umístění. 

Patnáctikilometrové putování letos zaujalo nejvíce. Dvacet pět družstev 
= sto dvacet devět pochodníků. I na tato družstva čekaly poschovávané 
úkoly v průběhu putování. Cíl nakonec našli všichni, byť cestovní útrapy 
byly různé. Pelhřimovské družstvo „Eine Kleine Grupe“ dopadlo nejlépe. 
Jihlavské „Nejsme žádný brečky“ bylo druhé a o třetí místo se podělily 
domácí „Šumavanky“ a „Bludičky“. 

Na osmnáctikilometrové putování se vydala pouze dvě družstva, což 
čítalo sedm osob. Startovní nesrovnalost způsobila drobný „šum“, ale na-
konec vše dobře dopadlo. Rychlejší byli „Z bláta do louže“, ale ani „Ne-
zabloudíme“ se neztratili. 

Dvacet kilometrů dlouhou trasu absolvovalo v osmi družstvech čtyřicet 
devět putovníků. Před třetími černovickými „Poutníky“ byli druzí „Noč-
níci“ a nejlépe se dařilo jihlavským „Nic se nestalo“.

O šest kilometrů delší trasa, tedy dvacet šest kilometrů, zaujala dvacet dva 
osůbek = šest družstev. I na této trase byli nejúspěšnější dlouholetí účastníci. 
První „Boca seniors“, druzí „Čtyřlístek“ a třetí „Cumulus humilis“. 

I když jsme měli připravenou trasu o délce třiceti kilometrů, tak pro le-
tošek zůstala bez účasti.

I letošní pětatřicítka zaznamenala početní ústup. Pouze jedno družstvo 
a tři nejotrlejší pochodníci z Jindřichova Hradce „Červený trpaslík“. Také 
dlouholetí a pravidelní účastníci.

Protipólem Klábosilova bloudění byl pro příznivce GPS navigace při-
praven „geocaching“.

I tady zůstalo pro letošek u účasti jednoho družstva, čtyři „kačeři“. Toto 
družstvo „Kabama“ chodí keškařinu pravidelně a letošních dvacet osm 
kilometrů pro ně nebyl žádný problém. Jako obyčejně.
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V cíli čekal na všechny gulášek, na který se těšili už od startu. Byl opět 
výborný a všichni si ho pochvalovali. 

Vše snad proběhlo k všeobecné spokojenosti, a byť unavení, ale spo-
kojení účastníci již při odjezdu hovořili o účasti na ročníku s číslem 27 = 
rádi přijedou za rok opět (což je největší odměna pro pořadatele).

Krátká vsuvka: zaznamenali jsme, že si účastníci raději vybírají krat-
ší trasy.

Myslím ale, že náš obdiv zaslouží všichni, od těch úplně maličkých až 
po ty nejstarší, kteří se na jednotlivé trasy vydali a úspěšně se také navrá-
tili. Kdo si myslí něco jiného, ať to příští rok zkusí také.

Nesmíme ale zapomenout ani na ty, kteří nám pomáhají ke zdárnému 
průběhu akce a bez kterých by to vše jen těžko šlo – MěÚ Černovice, 
Základní škola a školní jídelna Černovice, Maso-uzeniny Pelíšek, Sokol 
Černovice, ÚSP Lidmaň, Opeko Choustník, Potraviny J. Dundr, p. Šlech-
ta. … a zvláště pak kuchařkám ze Základní školy v Černovicích. Děkuje-
me. A děkujeme samozřejmě i p. Vřešťálové, majitelce Lhotky.

Osobně chci ještě říci Dík všem, kteří se podílejí na přípravě a realizaci 
„našeho Klábosila“. 

Takže ahoj za rok. 
Radek Hůlka 

Další velký hasič opustil naše řady …

V úterý 23. října nás nečekaně opustil náš 
bývalý starosta sboru, br. Jaroslav Zíka. Bylo 
mu nedožitých 77 let.

Pan Zíka se narodil 4. listopadu 1941, dět-
ství prožil v Lidmani. Vyučil se zednické-
mu řemeslu a tomu se věnoval až do svého 
odchodu do starobního důchodu. Ani potom 
ale na zednickou práci nezanevřel. Rád vy-
pomáhal svým kamarádům a podílel se i na 
většině stavebních úprav v černovické hasič-
ské zbrojnici i jinde ve městě.
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Jeho aktivita v našem hasičském sboru začala v roce 1972, kdy dokončil 
stavbu svého rodinného domu v Černovicích a po přestěhování jej tehdejší 
velitel sboru František Felkl přemluvil, aby se stal předsedou tehdejších po-
žárníků. Tuto funkci svědomitě vykonával téměř 40 let, tedy do roku 2014, 
kdy jsem po něm funkci starosty hasičů převzal. Nadále ale setrval ve výbo-
ru sboru ve funkci náměstka starosty. Za to jsem mu velmi vděčný, neboť mi 
tak mohl předávat své mnohaleté zkušenosti a jeho přítomnost mi hodně po-
máhala v začátcích při jednání nejen s našimi členy, ale i s občany, instituce-
mi a podnikateli nejen v Černovicích. I nadále se br. Jaroslav velmi aktivně 
účastnil všech schůzí (sboru i okrsku), brigád a kulturních akcí.

Já jsem u našeho sboru začínal jako mladý hasič v roce 1995 a nepama-
tuji si snad žádnou akci, na které by chyběl. Nikdy nevynechal svoz želez-
ného šrotu ani školení zásahové jednotky, při okrskové soutěži dohlížel na 
správnost vyhodnocování disciplín. Během příprav kulturních aj. akcí byl 
vždy mezi prvními, kdo přišel stavět stany či zázemí a zároveň i prvním 
při úklidu. S údivem jsem pokaždé pozoroval, kolik lidí se k němu hlásilo, 
každý s ním chtěl aspoň na chvíli mluvit nebo mu alespoň potřást rukou 
a pozdravit se s ním. A to nejen v našem městě, ale i při akcích v rámci ce-
lého okresu. Pan Zíka měl přirozenou autoritu i respekt všech hasičů. Do-
kázal pro hasičskou myšlenku stmelit hasiče bez rozdílu věku či pohlaví.

O to větší je to ztráta nejen pro náš sbor, ale i pro celý náš hasební okrsek. 
V historii černovického hasičského sboru, který byl založen v roce 1876, 
bylo několik „velkých“ osobností – hasičských srdcařů. Pan Jaroslav Zíka 
bude už navždy zapsán mezi vážené členy, jakými byli např. František Zie-
gler, Čeněk Tetiva nebo Josef Pravda. Ani další generace dobrovolných ha-
sičů nezapomenou na jeho odkaz, který nám svou obětavou prací zanechal.

S manželkou Marií dobře vychoval dcery Marii, Jaroslavu a syna Zdeň-
ka (i ten je členem našeho sboru). Velkou jeho radostí byla milovaná vnou-
čata. O nich s námi často mluvil a byl hrdý, když se jim dařilo v soutěžích 
křečských mladých hasičů i v jejich osobním životě. Velkou zálibu měl 
také v chovu drůbeže a králíků. Po schůzi často vyprávěl o nových pří-
růstcích, ale také občas i o problémech s chovem.

Jako zástupce sboru bych br. Jaroslavovi tam nahoru, do hasičského 
nebe, chtěl mnohokrát poděkovat za vše, co udělal pro černovický sbor 
i naše krásné město i okolí. A také za to, že tu pro nás byl, kdykoli někdo 
něco potřeboval.

David Štěpán, starosta SDH Černovice
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Život tropí hlouposti a my je fotografujeme 26.

Potřeba více parkovacích míst?

Anebo znovu do autoškoly?
Jan Podhola
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Zahradní slavnost

Druhou zářijovou sobotu se letos opět otevřela veřejnosti brána školní 
zahrady výchovného ústavu. Tentokrát byla zahradní slavnost spojena se 
60. výročím naší organizace. Setkání současných i bývalých zaměstnan-
ců, vzpomínky i plány do budoucna – to vše bylo součástí zábavného od-
poledne. 

Hned po zahájení celé akce nás pohladil po duši koncert ZUŠ Kamenice 
nad Lipou v podání jejích učitelů. Následovala kulturní vystoupení našich 
dívek, přehlídka indiánské léto i módní přehlídka z dílny učebního oboru 
Šití prádla, letos na téma „letní šaty“, což bylo v uplynulém parném létě 
zcela na místě. Ve slunečném, i když větrném, počasí bylo mimo hlavní 
program možné navštívit výstavní a prodejní stánky s výrobky dívek, stá-
nek s prodejem zeleniny ze školní zahrady nebo ukázky mimoškolních 
činností. Nechyběl ani dětský herní koutek a koňské spřežení připravené 
svézt dětské i dospělé zájemce. Umožněna byla i prohlídka dívčího inter-
nátu. Také u jednotlivých stánků se spoustou jídla, pití, specialit a koktej-
lů bylo neustále plno diváků i kupujících. 

Společné foto současných i bývalých zaměstnanců VÚ
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Poděkování opět patří našim dlouhodobým sponzorům, ale také všem 
návštěvníkům za stálý zájem a pochvalná vyjádření při hodnocení pří-
jemného odpoledne. Organizátorům také za nezvykle klidný průběh pří-
prav i za vzájemnou spolupráci při realizaci celé akce.

Eva Prouzová
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European Trailer Systems s.r.o.
se sídlem v Kamenici nad Lipou

přijme: výrobní dělníky na HPP

Nabízíme: 
• Nadstandardní 

o fi nanční ohodnocení
 včetně náborového příspěvku 5 000 Kč
o příspěvky zaměstnavatele na stravování, 

příspěvek na dojíždění/svoz do zaměstná-
ní atd.

o třináctý plat dle výsledků fi rmy (až 150 %)
• Moderní prostředí rozvíjející se výrobní spo-

lečnos  
• Práci vhodnou pro muže i ženy
• Odměny za docházku

Možnost i jako přivýdělek pro zaměstnané 
či brigáda pro studenty 
V případě vašeho zájmu zasílejte své životopisy 
na e-mail marie.tumova@EdschaTS.com 
nebo volejte na: 565 422 418 (paní Tůmová)

í
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Staronový pomocník černovických hasičů

Během září byla dokončena přestavba přívěsu, který je určen k přepravě 
požární stříkačky a vybavení (ozn. jako PPS 12). Tyto přívěsy jsou hojně 
využívány všemi sbory, ale jsou vyrobené pro připojení za traktor nebo 
nákladní vozidlo. Stále více sborů ale přechází na dodávky a tyto přívě-
sy se již nedají používat. Navíc občas bývá problém „narychlo“ sehnat 
v obci traktor. Řešením je přestavba, konkrétně výměna celého podvoz-
ku. Město Černovice již nechalo takto přestavět přívěsy pro dva sbory 
našeho okrsku, Dobešov a Benešov. I náš sbor tuto přestavbu potřeboval, 
protože vyměnil vysloužilou Avii DVS 12 za starší dodávku Volkswagen 
Transporter. Rozhodli jsme se zkusit jít cestou dotace. To se nakonec po-
vedlo a získali jsme na přestavbu 20 000 Kč z Hasičského fondu Nadace 
AGROFERT. Přestavbu provedla fi rma Vezeko s.r.o. z Velkého Meziříčí. 
Abychom ušetřili jednu cestu do Meziříčí, byla podle instrukcí vedoucího 
výroby z našeho přívěsu odmontována stávající náprava s ojí a odřezány 
držáky podvozku. Pro nás to mělo i další pozitivum, mohly jsme spodek 
bedny obrousit a natřít, což by při celkové přestavbě až ve Vezeku nebylo 
možné. Na konci září jsme bednu naložili na naši valníkovou Avii a od-
vezli ji do Vezeka. Tam nám ji za cca 3 hodiny osadili na nový zesílený 
pozinkovaný podvozek a zapojili novou elektroinstalaci. Poté byl přívěs 
opět naložen na Avii a převezen zpět do Černovic. Po vyřízení všech ná-
ležitostí byl přívěs přihlášen do registru vozidel a po namontování SPZ 
a vyřízení pojištění je přívěs připraven k používání. 

Celkové náklady na přestavbu byly 27 261 Kč. Zbývající částku uhradil 
sbor z peněz vydělaných pořádáním kulturních akcí a sběrem železného 
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Víme, co máme?

Vyrůstala jsem tady, v Černovicích. Nejen přirozenou cestou jsem zís-
kala kladný vztah k přírodě, ale také díky panu učiteli Milanu Kopačkovi, 
který vedl na základní škole kroužek myslivosti, který jsem navštěvovala 
několik let. Na procházkách jsem se naučila dívat se kolem sebe, kde kve-
te jaká bylina, roste jaký strom...někdy jsou to opravdové poklady. Oko-
lo jednoho z nich chodím každý den. Přiznávám, nevěděla jsem, o jaký 
strom se jedná, připomínal ledacos. Po odpovědi jsem musela zapátrat 
a tady je – citováno z internetu – ořešák černý (Juglans nigra L.) je stat-

ný strom, který jako solitér dorůs-
tá výšky 25 až 40 metrů a 15 až 25 
metrů do šířky. Pochází z východ-
ní části USA, odkud byl v 17. stole-
tí dovezen do Evropy a občas pěs-
tován v zámeckých zahradách. Na 
Moravě byl poprvé vysazen v roku 
1803 v Lednici, v Čechách v roce 
1835 v pražské Královské oboře.

Jana Křečková 

šrotu. Velké poděkování patří členům, kteří se na přestavbě podíleli, Na-
daci AGROFERT za poskytnutou dotaci a fi rmě Vezeko s.r.o. za kvalitně 
odvedenou práci, vstřícnost a ochotu. 

David Štěpán, SDH Černovice
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AUTODÍLY
AUTOSERVIS
Kvapil Pacov

přijme automechanika

– nutná praxe v oboru
– samostatnost

– opravujeme osobní vozidla
– pracovní doba doba po–pá

– dobré platové podmínky

kontakt:
Jaroslav Kvapil

Španovského 134,
Pacov 395 01

tel.: 721 064 958
e-mail: autodily.pacov@tiscali.cz

www.autokvapil.cz
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